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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 24.08.2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 505 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål 505:

Kan ministeren bekræfte oplysningen i lederen "Gule kort og gabestok" i Dansk 
Veterinærtidsskrift 15/16, 2010, om, at forklaringen på at der bruges for meget 
antibiotika i nogle svinebesætninger er, at der bruges for dårligt foder, og at 
staldene er overbelagte?

Svar:

På baggrund af de seneste års stigninger i antibiotikaforbruget i Danmark bad 
Fødevarestyrelsen sidste år Veterinærrejseholdet om at se nærmere på 
antibiotikaforbruget hos ti dyrlæger. Dyrlægerne ordinerede alle væsentligt mere 
antibiotika end gennemsnittet.

I Veterinærrejseholdets interview af dyrlægerne i slutningen af 2009 angav hovedparten 
af dyrlægerne bl.a. tvivlsom foderkvalitet, trængselsproblemer i staldene og tekniske 
vanskeligheder med at medicinere tilstrækkeligt målrettet som årsager til, at 
antibiotikaforbruget på nogle af landets største svinebesætninger lå 150 procent over 
landsgennemsnittet.

På den baggrund kan det ikke udelukkes, at der i en del besætninger er et forbrug af 
antibiotika, hvor mængden delvist kan forklares ved høje belægningsgrader og foder af 
lav kvalitet.
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Rapporten kan ses på Fødevarestyrelsens hjemmeside på adressen 
http://www.foedevarestyrelsen.dk/Nyheder/Nyheder/2010/Dialog_med_dyrlaeger_om_
antibiotikaforbrug.htm.
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